附件 1:

关于开展来华留学本科入学学业水平测试的通知

自 2025 年 12 月起组织实施"来华留学本科入学学业水平测试"(以下简称测试),现将有关事项通知如下:

一、测试对象

自 2026/2027 学年起,申请来华就读本科学历教育的申请人,须在提交申请 前参加测试,测试成绩应作为各校审核录取的必要材料之一。

二、测试科目

(一) 专业中文

- 1. 专业中文提供文科中文和理科中文两类测试。凡申请以中文授课进行本科专业学习的申请人,**应根据所申请专业类别,参加相应方向的专业中文测试**。
- 2. 申请全英文授课本科学历教育的申请人**无需参加专业中文测试**; 申请攻读 汉语言本科专业的申请人如能提供有效期内 HSK 四级成绩报告, **可免考专业中文**。

(二)基础科目

- 1. 数学(必考): 无论申请何种专业, 数学均为必考科目。
- 2. 请查阅招生简章,了解申请专业的具体考试科目。

(三)测试语言

均提供中英文试卷,申请人可根据授课语言要求选择试卷语种。

三、测试安排

首次测试定于 2025 年 12 月 21 日进行,将于 2025 年 11 月开放报名,具体时间将通过官方网站(www.csca.cn)发布。测试具体时间安排如下(北京时间):

科目	时间
专业中文	13:00 - 14:30
数学	15:30 - 16:30

自 2026 年起将常态化提供测试服务,每年 5 次,分别于 1 月、3 月、4 月、6 月和 12 月进行。具体测试时间及安排将通过官方网站(www.csca.cn)发布。

四、测试形式

考试初期以居家网考为主,逐步设立线下考点。具体考点信息以官方网站 (www.csca.cn) 实际发布为准。

Notice on Conducting China Scholastic Competence Assessment for Undergraduate Admission of International Students in China

The "China Scholastic Competence Assessment for Undergraduate Admission of International Students in China" (hereinafter referred to as CSCA) will be implemented starting from December 2025. The relevant matters are now notified as follows:

I. Test Takers

Starting from the 2026/2027 academic year, applicants for undergraduate degree programs in China must take the Test before submitting their applications. CSCA scores shall serve as one of the necessary materials for universities' admission review.

II. Test Subjects

(I) Professional Chinese

- 1. Professional Chinese offers two types of tests: Liberal Arts Chinese and Science Chinese. Applicants applying for undergraduate majors taught in Chinese should take the corresponding Professional Chinese test based on the category of their intended major.
- 2. Applicants for undergraduate degree programs taught entirely in English are exempt from the Professional Chinese test. Applicants for the Chinese Language undergraduate major may be exempt from the Professional Chinese test if they can provide a valid HSK (Level 4) score report.

(II) Basic Subjects

1. Mathematics (Mandatory): It is a mandatory subject for all applicants, regardless of their intended major.

2. Please check the admission brochure for the specific test subjects required by your intended major.

(III) Test Language

CSCA are available in both Chinese and English versions. Applicants can choose the test paper language according to the language requirements of their intended program.

III. Test Schedule

The first test is scheduled for December 21, 2025. Registration will open in November 2025. The specific schedule will be announced on the official website (www.csca.cn). The detailed test schedule (Beijing Time) is as follows:

Subject	Time
Professional Chinese	13:00 - 14:30
Mathematics	15:30 - 16:30

Starting from 2026, the test service will be regularly provided five times a year, in January, March, April, June, and December. Specific test dates and arrangements will be announced on the official website (www.csca.cn).

IV. Test Format

In the initial stage, the test will primarily be conducted as an online home-based exam. Offline test centers will be gradually established. Specific test center information shall be subject to the actual announcements on the official website (www.csca.cn).